
 

 

SKUPŠTINA-Odbor za društvene djelatnosti 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
 
KLASA: 021-04/19-02/62 
URBROJ: 2163/1-01/7-19-02 
Pazin, 8. studenoga 2019. 
 
 

ZAPISNIK 
sa 17. sjednice Odbora za društvene djelatnosti Istarske županije održane dana 8. 
studenoga 2019. godine s početkom u 9,00 sati u prostorijama Istarske županije u Pazinu, 
Dršćevka 3. 
 
Konstatira se da su sjednici nazočni: predsjednica Odbora Irena Peruško, Ljerka Peruško, 
Bruno Stermotić, Zdenko Pliško i Davor Komar. 
 
Opravdano je odsutna Tatjana Tomaić. 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Barbara Škreblin Borovčak. v.d. pročelnica 
Upravnog odjela za proračun i financije, Patricia Percan pročelnica Upravnog odjela za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ, Davorka Maras Tkačuk pomoćnica pročelnice 
Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb IŽ, Ester Duić, ispred Upravnog odjela za kulturu 
i Melita Ferenčić – pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednica Odbora Irena Peruško, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i 
predlaže slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 2022. 
godinu – I. čitanje 

2. Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi 
za 2019. godinu  

3. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored 
sredstava decentraliziranih funkcija u 2019. godini između zdravstvenih ustanova 
nad kojima Istarska županija ima osnivačka prava  

4. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Statuta Specijalne 
bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno  

5. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima  i načinu financiranja 
materijalnih i financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva 
korisnicima zajamčene minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini 

6. Razno. 

 
 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  
 



                                                             
 

Ad-1. 
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 2022. 

godinu – I. čitanje 
 
Barbara Škreblin Borovčak, v.d. pročelnica detaljno obrazlaže predmetnu točku pomoću 
Power Point prezentacije. 
 
Irena Peruško pita koliko će se povećati pozicija plaća i naknada pripojenjem Ureda državne 
uprave? 
 
Barbara Škreblin Borovčak navodi da su njihove plaće planirane u iznosu od 17,3 milijuna 
kuna. 
Država će dati 21 milijun kuna i to otprilike pokriva plaće. Ostali dodaci na plaću se planiraju 
u iznosu od 1,5 milijuna kuna, a njihovi redovni troškovi su planirani u iznosu od 3,2 milijuna 
kuna. Sa troškovima za informatiku se došlo do iznosa od 22 milijuna kuna, znači već u 
početnoj poziciji je milijun kuna manje, s time da oni ostvaruju prihode od vlastite djelatnosti 
matičarstva, a to su prihodi od vjenčanja, jer je u Istri popularno ne vjenčati se u matičnom 
uredu, već negdje vani na terenu, pa tako Istarska županija tu ostvaruje veće prihode u odnosu 
na druge županije. 
 
Irena Peruško pita da li će onda oni uspjeti sami sebe pokrivati? 
 
Barbara Škreblin Borovčak navodi da bi trebali u tom jednom užem dijelu. 
Zatim navodi da ono što se uspjelo ustanoviti kad se snimalo stanje u državnoj upravi je da 
su informatički opremljeni na značajno nižoj razini nego Županija i već sad smo morali odraditi 
određene radove i zahvate u dijelu kabliranja da bismo uopće mogli postaviti sustav za 
komunikaciju da informacije teku bez problema. Nakon toga ćemo imati ulaganja u edukaciju 
i programe. 
 
Irena Peruško konstatira da Županija već u startu ide u minus 4-5 milijuna kuna. 
 
Barbara Škreblin Borovčak navodi da postoje dvostruke informacije, kada se razgovaralo s 
Ministarstvom uprave, rečeno je da će Sporazum koji će se sklopiti biti trajnog karaktera, znači 
ona sredstva koja budu unutra će biti zapečaćena zauvijek, tj. dok ne dođe do promjene u 
Ustavu, kada se ti poslovi budu definirali da su naši. 
Zasada se ti poslovi definiraju kao preuzimanje poslova državne uprave, znači mi odrađujemo 
njihove poslove. 
 
Irena Peruško navodi da sve ide prema preustroju državne uprave, ti poslovi se moraju ukinuti 
na državnoj razini da bi se mogli registrirati kao poslovi regionalne uprave. 
 
Patricia Percan navodi da Ministarstvo obrazovanja namjerava provesti decentralizaciju škola. 
 
Barbara Škreblin Borovčak navodi da ono što je važno u tom procesu je da nam daju izvorne 
prihode, a ne samo pomoći. 
 
Irena Peruško pita da li će se preuzimanjem djelatnika državne uprave dobiti i pomoć u radu 
pojedinih naših upravnih odjela? 
 
Patricia Percan navodi da to neće biti baš tako, jer ti djelatnici nastavljaju raditi svoj posao, na 
svojim radnim mjestima, a osim toga jedan dio djelatnika otišao je u mirovinu i ostala su 



                                                             
 

upražnjena radna mjesta. Očekivati da dio poslova sada prebacimo njima, je „nemoguća 
misija“. Veliki izazov je pred nama.  
 
Davorka Maras Tkačuk napominje da će njihov odjel dobiti posao koji je obavljalo dvanaest 
ljudi, a dobit ćemo ih samo šest, iako kažu da su po broju predmeta oni bili manje opterećeni 
od nas. Bojimo se da ćemo mi morati odrađivati dio poslova koje su oni radili. 
 
Barbara Škreblin Borovčak naglašava da projekt koji sada ide i na kojeg smo ponosni je 
Regionalni centar kompetentnosti za turizam, koji se kratko se zove KLIK, ukupna vrijednost 
je 30 milijuna kuna iz europskih sredstava  
 
Zdenko Pliško postavlja pitanje koji su to proračunski korisnici koji ostvaruju manjak, gdje se 
u 2021. g. još predviđa povećanje gubitka kod tih proračunskih korisnika? 
Drugo je pitanje plaća, budući da su plaće u državnoj upravi niže nego u Županiji, da li će se 
to odraziti na smanjenje plaća naših službenika? 
Zatim pita da li je planirano povećanje plaća u prosvjeti? 
Također interesira ga zašto se planira konstantno smanjenje sredstava do 2022. g.za domove 
za starije? Gdje će se odraziti to smanjenje sredstava. 
Mišljenja je da je to jedan zaokret iz mandatnog programa Župana oko ulaganja u Domove (u 
Raši, Puli i Rovinju). Sada se od toga odustaje, a Župan nije mijenjao svoj mandatni program, 
istovremeno će se preuzeti financiranje domova u Pazinu i Labinu. Ne zna da li je tu politika 
u pitanju ili su se dogodile neke povećane potrebe građanstva na tom području?  Istovremeno 
idemo u Labin, a odustajemo u Raši, u jednom domu koji ima najlošije uvjete za smještaj 
umirovljenika jer su prostorno limitirani. 
 
Barbara Škreblin Borovčak navodi da što se tiče proračunskih korisnika koji ostvaruju manjak, 
ono što sigurno zna je da je to Opća bolnica Pula, ono što ne može točno reći je u kojem je to 
iznosu. 
U izradi proračuna, a  prema uputi Ministarstva, navedeno je da obavezno moramo planirati 
one viškove i manjkove za koje smo sigurni da će se ostvariti krajem ove godine. Problem kod 
planiranja manjka je taj da, sada je 2019. g. koja još uvijek traje, kad radimo plan za 2020. da 
li si siguran da ćeš sa 31.12. ostvariti višak ili manjak, to je nesigurno, ali kod Opće bolnice 
Pula je sigurno da ima veliki manjak i da ga godinama prenosi i da ga na neki način treba 
sanirati. Do sad je planirano da se taj manjak iskaže, a sredstva za njegovo saniranje se 
očekuju dobiti iz državnog proračuna, jer bez obzira što je Istarska županija osnivač, ona ne 
može ulaziti u takva saniranja, ali mi ga planiramo i planiramo sredstva iz državnog proračuna 
za njegovo saniranje. To se mora prikazati kao stvarno stanje. 
Što se tiče plaća djelatnika u Uredu državne uprave, na temelju usporedbi i izračuna došli smo 
do toga da bi povećanje plaće bilo 30 do 35%, da bi se njihove plaće izjednačile sa našima. 
Što se tiče ograničenja prema zakonu koje imamo mi kao jedinica lokalne samouprave, a to 
je da ne smijemo koristiti više od 20% izvornih prihoda za plaće, problem je riješen na način 
da je u zakonu o izvršavanju državnog proračuna propisan jedan članak koji kaže da se plaće 
preuzetih djelatnika neće uračunavati u plaće Županije, znači ono što je pod ograničenjem su 
samo plaće naših dosadašnjih djelatnika, tako da nema problema što se tiče prekoračenja tog 
postotka. Jedino što je mala nesigurnost je da se zakon donosi na godišnjoj razini, te će svake 
godine trebati na to paziti, da se to zaista i uvrsti. 
Što se tiče plaća prosvjetara, provjerit će da li je povećanje uključeno ili ne. 
 
Patricia Percan navodi da nije uključeno, nažalost odluke još nema od strane Vlade, štrajk je 
još u tijeku. Osobnog je mišljenja da bi Vlada definitivno trebala donijeti odluku. 
 



                                                             
 

Zdenko Pliško navodi da već imamo iskustva da je Vlada potpisivala određene sporazume sa 
sindikatima a „nije dala šolde“. 
 
Irena Peruško pojašnjava da plaće prosvjetara idu iz decentraliziranih sredstava, iz državnog 
proračuna, to nije još uvijek trošak Županije. 
 
Barbar Škreblin Borovčak navodi što se tiče domova za starije, oscilacije u ulaganjima u 
domovima proizlaze iz toga što imamo investicije. Investicije su bile u 2019. u Dom u Rovinju, 
u 2020. / 2021. planirano je ulaganje u depandansu Doma Pula. Iz kredita od 65 milijuna kuna 
očekivali smo da ćemo puno više napraviti, međutim situacija na tržištu je takva da su nam 
sredstva potrošena na Medicinsku školu, i ono što je ostalo je dovoljno samo za Depandansu. 
Obzirom da Proračun mora odražavati realne programe i investicije, za sada smo iz proračuna 
maknuli neboder za Dom Pula i ulaganje u Rašu. Nismo odustali od tih projekata, međutim 
tek u situaciji kada budemo sigurni da ih možemo isfinancirati, onda ćemo ih uvrstiti.  
 
Davorka Maras Tkačuk navodi da imamo i velike probleme s imovinskim pitanjima u  
Domovima u Raši i Puli, čak je HZMO ponudilo Domu Štiglić da plaća najam za postojeće 
prostore. Također taj problem vlasništva je prisutan i kod javljanja na razne natječaje za 
europske fondove. 
Što se tiče Pazina, on je u velikoj potrebi za domom i za smještajem. Informira također da su 
Pazin i Labin uspjeli  javiti se na jedan natječaj i dobiti sredstva za vaninstitucionalne usluge. 
 
Zdenko Pliško navodi da je proteklih godina u više navrata na raznim skupovima bilo obećanja 
od strane čelnih ljudi sa raznih strana da će se ti domovi graditi, a sada u naredne dvije godine 
to uopće nije u planu. Zna za imovinske probleme, ali mišljenja je da nije izvršen dovoljan 
pritisak da se Županije upišu kao vlasnici tih ustanova, ustvari uopće ga nema. Istovremeno 
znamo da u nekim slučajevima država ustupa dio svoje imovine ili pod povoljnim cijenama 
daje jedinicama lokalne samouprave. Za penzionere kao da nitko i ne misli. Pritisak je 
nedovoljan i navodi da neće moći prihvatiti ovakav proračun, iz razloga što je i sam bio i 
prisutan i govorio da će se sredstva za te ustanove naći. Izrađene su i građevinske dozvole, 
ističu rokovi za njihovo korištenje, pa će i tu biti problema. 
Navodi također činjenicu da kada se ne bi bilo do sada ulagalo u te domove, oni bi se već bili 
srušili. 
 
Bruno Stermotić ima pitanje vezano za Kaštijun, jer na sjednici Skupštine je g. Fabrizio Radin 
rekao da ne možemo dočekati sljedeću turističku sezonu s ovakvim stanjem u Kaštijunu, a 
nisu za to predviđena nikakva sredstva. Kako će se onda napraviti sanacija? 
 
Irena Peruško odgovara da se ne radi o sanaciji, radi se o problemima koji su prisutni od 
samog početka rada Kaštijuna. Konzultira se struka, vjerojatno će postojati neki troškovi, 
međutim ovo je proračun za 2020 godinu, a postoje i rebalansi. Ako dođe do nekakvog 
rješenja koji će iziskivati dodatna financijska ulaganja, to će se osigurati rebalansom. Također 
na taj način će se rješavati i pitanja domova, ukoliko dođe do nekakvog konsenzusa vezano 
za imovinska pitanja. Znači to nije konačan proračun, to je prijedlog proračuna, a bit će i rok 
za podnošenje amandmana. 
Zahvaljuje gospođi Barbari na detaljnom obrazloženju. 
 
Odbor nakon rasprave, sa 4 glasa ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 
2022. godinu – I. čitanje, te se upućuje Skupštini na razmatranje u I. čitanju 



                                                             
 

 
Ad-2. 

Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi 
za 2019. godinu 

Ester Duić obrazlaže predmetnu točku. 
 
Irena Peruško navodi da se radi o prenamjeni programa koji nisu realizirani iz različitih razloga, 
i uvrštavanju drugih programa. 
 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o drugim izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u 
kulturi za 2019. godinu, te se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-3. 

Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored 
sredstava decentraliziranih funkcija u 2019. godini između zdravstvenih ustanova nad 

kojima Istarska županija ima osnivačka prava 

Davorka Maras Tkačuk obrazlaže predmetnu točku. 
 
Zdenko Pliško pita na koga se odnosi ultrazvučni aparat, kojega neće biti moguće nabaviti u 
ovoj godini radi žalbe? 
 
Davorka Maras Tkačuk odgovara da je to za Dom zdravlja u Pazinu. 
 
Odbor, jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Zaključka o utvrđivanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za 
raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 2019. godini između zdravstvenih ustanova 

nad kojima Istarska županija ima osnivačka prava, te se upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-4. 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Statuta Specijalne 
bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno 

Davorka Maras Tkačuk obrazlaže predmetnu točku. 
 
Odbor bez rasprave, jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 



                                                             
 

Podržava se Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o donošenju Statuta 
Specijalne bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ Rovinj-Rovigno,  te se 

upućuje Skupštini na usvajanje 

 
Ad-5 

Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima  i načinu financiranja 
materijalnih i financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva 

korisnicima zajamčene minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini 

Davorka Maras Tkačuk obrazlaže predmetnu točku. 
 
Odbor bez rasprave  jednoglasno donosi sljedeći  

 
ZAKLJUČAK 

Podržava se Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o kriterijima, mjerilima  i načinu financiranja 
materijalnih i financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva 

korisnicima zajamčene minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini, te se upućuje 
Skupštini na usvajanje 

 
Ad-6 

Razno 
Pod točkom Razno, predsjednica Odbora Irena Peruško ima dvije informacije. 
Informira Odbor vezano za sastanak kojeg je sazvala vezano za pitanje vijećnika Davora 
Komara, a tiče se problematike prijevoza djece s područja centralne Istre u Dnevni centar za 
rehabilitaciju Veruda u Puli.  
Na sastanku su bili nazočni načelnik Općine Žminj Željko Plavčić, Marina Benković pročelnica 
iz Općine Gračišće, Nevija Srdoč, pročelnica iz Grada Pazina, Višnja Popović ravnateljica 
Škole za odgoj i obrazovanje Pula, Marica Vidak Konjević predsjednica Upravnog vijeća 
DCZR Veruda Pula, Davorka Maras Tkačuk članica Upravnog vijeća DCZR Veruda, Dragan 
Poropat član Upravnog vijeća DCZR Veruda, Marina Koroman članica Upravnog vijeća DCZR 
Veruda, Loretta Morosin ravnateljica Dnevnog centra za rehabilitaciju Veruda i Samanta 
Radošević tajnica Dnevnog centra za rehabilitaciju Veruda. 
Nije se odazvao načelnik općine Sveti Petar u Šumi. 
Budući je veliki broj korisnika Centra bio s područja Pazinštine, bio je organiziran prijevoz 
kombijem. Kako se s vremenom broj korisnika smanjivao jer su roditelji dobili status 
njegovatelja i kako je bilo raspoloživih mjesta u kombiju, prevozili su se i korisnici Škole za 
odgoj i obrazovanje Pula, korisnici Down centra Pula i Dnevnog centra za radnu terapiju i 
rehabilitaciju. 
Jedno dijete koje ide sa područja centralne Istre je iz Žminja, i ono je zbrinuto na način da ga 
vozi roditelj. Druga djeca ne idu u Dnevni centar već u Školu za odgoj i obrazovanje Pula koja 
je tražila da u svoj kombi koji kruži po centralnom dijelu Istre i skuplja djecu, bude plaćen 
pratitelj. To je činjenica koja je napravila pomutnju između načelnika. 
Prije je bila situacija da je kombi skupljao djecu od vrata do vrata. Sada je problem jer prema 
zakonu postoji ograničenje da vozač ne smije provesti više od osam sati na terenu, a tu je bio 
slučaj da je to prelazilo osam sati. Pokušalo se naći još jednog vozača za Pazin i okolicu, 
međutim njemu je početkom 2019. prestao radni odnos zbog prelaska na drugo radno mjesto, 
više se nitko nije javio na natječaj i ostao je jedan vozač. Broj djece se konstanto mijenja. 



                                                             
 

Realno Dnevni centar ima jednog korisnika kojeg dovozi roditelj. Iz centralne Istre trenutno 
nema ni jednog djeteta sa Down sindromom. Bio je prisutan i načelnik Općine Žminj koji je to 
i potvrdio. Za jedno dijete majka ima status njegovateljice tako da to pitanje je riješeno. 
Zaključci s tog sastanka su da se uputi dopis prema Ministarstvo vezano uz tumačenje Odluke 
o kriterijima za financiranje povećanih troškova prijevoza i posebnih nastavnih sredstava i 
pomagala te sufinanciranje prehrane učenika s teškoćama u razvoju u osnovnoškolskim 
programima za školsku godinu 2019/2020 a što se konkretno odnosi na pratitelje djece s 
teškoćama u razvoju. Zatim zaključeno je također da se na dnevni red koordinacije 
Gradonačelnika Istarske županije stavi i problematika financiranja redovne djelatnosti 
Dnevnog centra za rehabilitaciju Veruda, te da se dogovori sastanak sa Županom. 
 
Davor Komar je rekao da je on imao drukčije informacije, da još uvijek postoji problem 
prijevoza djeteta iz Sv. Petra u Šumi, te da će on provjeriti s tom obitelji i načelnikom Sv. Petra 
u Šumi. 
 
Druga informacija tiče se sastanka sa ravnateljem Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju 
„Prim.dr.Martin Horvat“ Rovinj g. Marinkom Rade, a vezano na pritužbu na otežani prijem 
pacijenata s područja Istarske županije u Bolnicu u Rovinju. Bili su prisutni još Davor Komar, 
Romanita Rojnić predsjednica Povjerenstva za zaštitu prava pacijenata i Sonja Grozić Živolić, 
pročelnica i Silvia Škopac iz Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb. 
Zaključeno je da će Bolnica Rovinj istražiti koliki dio kapaciteta, tj. kreveta mogu izdvojiti ako 
bi se osigurala sredstva Istarske županije za stacionarnu fizikalnu rehabilitaciju u Bolnici 
Rovinj tijekom ljetnih mjeseci za pacijente iz Istarske županije s najtežom vrstom i stupnjevima 
invaliditeta, te koliko bi iznosila potrebna financijska sredstva. 
Irena Peruško je predložila da se za utvrđivanje pacijenata koji će imati pravo na 
subvencioniranu rehabilitaciju u Bolnici Rovinj definiraju kriteriji i osnuje povjerenstvo koje će 
to procjenjivati. 
Davor Komar i Povjerenstvo za zaštitu prava pacijenata na području Istarske županije će 
podnijeti inicijativu prema HZZO-u da se pacijenti s najtežom vrstom i stupnjevima invaliditeta 
proglase prioritetom kako bi mogli biti prioritetni na listama čekanja. 
Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu skrb će podnijeti prijedlog za povećanje ugovorenih 
kreveta za Bolnicu Rovinj u mreži javne zdravstvene službe te je pročelnica Sonja Grozić 
Živolić zamolila Bolnicu Rovinju da odjelu dostavi argumente za potrebe podnošenja tog 
prijedloga. 
 
Završeno u  10,55 sati. 
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